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Microplastics in cosmetica  -  Aanpak

Waar voorheen werd gedacht dat microplastics voornamelijk in scrubs, tandpasta en 
nagellak voorkomen, blijkt nu dat ze ook gebruikt worden bij de productie van lippenstift, 
mascara, deodorant en andere cosmetica. Volgens de Plastic Soup Foundation voegen 
alle multinationals nog steeds microplastics toe aan hun cosmetische producten. 

De Plastic Soup Foundation heeft in het verleden al succesvol campagne gevoerd om 
microplastics in cosmetica, de zogenoemde microbeads, uit cosmetische producten te 
bannen. Als reactie daarop hebben producenten als Unilever en Johnson & Johnson 
toegezegd geen microbeads meer in hun producten te gebruiken. Maar waar eerst 
gedacht werd dat er vijf soorten microplastics in cosmetica worden gebruikt, ontdekten 
UNEP (het milieuprogramma van de VN) en TAUW Consultancy dat dit er minstens 67 
zijn. Bovendien bleek ook dat er - absoluut gezien - veel meer plastic aan cosmetica 
wordt toegevoegd dan aanvankelijk aangenomen werd. 

Gelet op de negatieve gevolgen van microplastics op de volksgezondheid en het 
leefmilieu en dat deze microplastics een bron van giftige stoffen, met name 
hormoonverstoorders en weekmakers, zijn, heb ik dan ook enkele vragen voor de 
minister.

1. Is de minister van mening dat een verbod op het gebruik van microplastics in 
cosmetica mogelijk moet zijn en zal de minister dit dan ook bij haar federale collega 
bepleiten?

2. Welke mogelijkheden ziet de minister om binnen haar Vlaamse bevoegdheden het 
aantal microplastics in cosmetica te reduceren?



JOKE SCHAUVLIEGE
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

ANTWOORD 
op vraag nr. 461 van 10 maart 2017
van BART NEVES

1. Ik pleit voor een verbod op het gebruik van microplastics in cosmetica, maar dan liefst 
op Europese schaal. Wanneer elke lidstaat haar eigen verbod opmaakt, bestaat de 
kans op zogenaamde achterpoortjes. Een Europese ban op microbeads zou zeker 
passen binnen het pakket Circulaire Economie, waarin een specifieke strategie wordt 
uitgewerkt voor kunststoffen en marien zwerfvuil. Daartoe wordt de Europese 
kaderrichtlijn afval herzien. Enkele lidstaten, waaronder België, hebben aangedrongen 
op een verbod.

2. Ik heb geen wettelijke bevoegdheid om marktrestricties op te leggen voor producten 
die microplastics bevatten. Wel kunnen we aan bewustmaking doen en het gebruik en 
de impact van dergelijke producten inperken. Het gaat om kennisverwerving rond de 
risico’s verbonden aan microplastics, het voeren van onderzoek naar verwijdering van 
microplastics ter hoogte van waterzuiveringsinstallaties en sensibilisering rond de 
impact van microplastics op het leefmilieu.


